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Wanneer ik het voorwoord schrijf voor deze wintereditie, 
traditioneel ook wel met kersteditie aangeduid, ben ik er niet 
zeker van dat of het ons lukt het blad voor de feestdagen nog 
bij u in de bus te krijgen. Het licht stond pas laat op groen en 
het was dit keer een hele uitdaging om het magazine te gaan 
maken. De oorzaak was het verschil van mening tussen het 
bestuur en de redactie over de inhoud van het blad. Of liever 
gezegd: de visies over wat wel en niet gepubliceerd mag worden 
liepen ietwat uiteen. Omdat zowel het bestuur als de redactie 
verknocht zijn aan de club, steeg de temperatuur van discussie 
enigszins, gelukkig zonder het kookpunt te bereiken. Die ver-
knochtheid aan de club stond daarentegen ook borg dat we de 
zaak in der minne hebben kunnen oplossen. Er zijn afspraken 
gemaakt over de redactionele vrijheid en de verantwoordelijk-
heid van de redactie. Ik heb er dan ook alle vertrouwen in dat 
we in de toekomst op een constructieve manier kunnen blijven 
samenwerken, met respect voor elkaars standpunten. 
Een uitdaging lag er deze herfst ook voor de greenkeepers en 
de baancommissie. Het natte najaar was niet erg gunstig 
voor de conditie van de baan. Het gras was soms te nat om 
te maaien, de bunkers stonden vol water en de greens waren 
zacht en traag. Dit maakte het golfen soms minder leuk en 
uitdagend, en soms zelfs onmogelijk. Gelukkig hebben we een 
fantastische baancommissie en een team greenkeepers, die er 
alles aan hebben gedaan om de baan zo goed mogelijk bespeel-
baar te houden. Ik wil hen dan ook een groot compliment 
geven voor hun harde werk en toewijding.
In dit nummer van het clubblad kunt u alvast kennismaken 
met Herma en Gerard Spaargaren, de nieuwe uitbaters van het 
clubhuis. Hun komst moet de storm in de drinkglazen weer 
tot bedaren brengen. Ik heb er alle vertrouwen in dat ze dat wel 
lukt. 
Rest mij u, namens de hele redactie, een fijne kerst en een 
gelukkig nieuwjaar toe te wensen!
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De nieuwe gastgevers van De Compagnie

Herma en Gerard Spaargaren:
“Horeca opnieuw op de kaart zetten”
Tekst: Ive Krikke

“Herma en ik zijn ons er goed van bewust dat we hier in Veendam hard aan de bak 
moeten. Hoe zal ik het stellen?”, peinst Gerard Spaargaren aan het begin van het 
kennismakingsinterview dat de Neary met de nieuwe uitbaters van het clubhuis had op 
een zonovergoten vrijdagochtend begin september. “Laten we het erop houden dat de 
kwaliteit van de horeca bij De Compagnie de laatste jaren niet helemaal synchroon liep 
met de kwaliteit van de baan. We zullen hier-en-daar wat schade moeten repareren. 
Da’s best wel een uitdaging.”
“Maar”, zo verzekert zijn echtgenote Herma, “we hebben er ontzettend veel zin in. 
Natuurlijk zullen we stevig ons best moeten doen om de vaart er weer in te krijgen. 
Andersom kun je stellen dat, wanneer je een goed geleid bedrijf  overneemt je ook heel 
hard moet lopen om aan de verwachtingen te kunnen voldoen.”

We zullen nog tot 2 januari moeten wachten voordat 
Herma (59) en Gerard (58) de horeca op onze baan gaan 
verzorgen. Het contract daartoe, eerst eenjarig met 
opties op een steeds ruimere verlenging, werd in oktober 
getekend. Dat het bestuur met de duuropbouw van de 
overeenkomst voorzichtig is kan op alle begrip van het 
duo rekenen. “Je wilt als golfclub natuurlijk niet twee keer 
in dezelfde situatie belanden”, realiseert Gerard zich. “Het 
is dan ook aan Herma en mij om ons in het eerste 
contractjaar te bewijzen.”

Brede horeca-ervaring
Aan hun ervaring zal het in ieder geval niet liggen. 
Herma, geboren en getogen in Ommen, was vanaf  haar 
jonge jaren al actief  in de horeca. Ze werkte vier jaar in 
diverse hotels en restaurants in Zwitserland en was een 
jaar in dienst van een Amerikaans hotel/restaurant in 
Japan. Daar draaide ze de ontbijt- en receptiediensten en 
werkte ze in de bediening tijdens het diner. Gerard was al 
op jonge leeftijd veelvuldig te bekennen in de twee sport-
kantines die zijn vader runde. Pa leerde hem, als hulp in de 
keuken en bediening, de eerste kneepjes van het horeca-
vak. 

Toch zag het er niet naar uit dat een carrière in de horeca voor Gerard weggelegd was. Een 
loopbaan in de transportsector, als logistiekmanager, leek hem boeiender. Dat bracht de geboren 
Amersfoorter naar Ruinerwold waar hij Herma leerde kennen. Met alle gevolgen van dien, want 
zij wist hem te verleiden weer over te stappen naar de horeca. Samen gingen ze aan de slag bij 
golfrestaurant Het Zoersche Hof  te Exloo, om niet veel later ook de horeca in het 
tegenoverliggende hippisch centrum te gaan runnen. 

Van een goede kennis kregen ze op enig moment aangeboden Herberg Tió in Vries, dat deel 
uitmaakte van zijn onroerendgoedportefeuille, te gaan exploiteren. Herma: “Die kennis had mij 
in een ver verleden al eens voorgehouden dat dat er ooit eens van zou moeten komen. Nou ja, als 
het dan zover is, dan zeg je geen nee.”
Het bestuur van golfclub Exloo kon zich niet helemaal vinden in de beslissing van de 

Spaargarens, bevreesd dat het golfrestaurant wat minder 
aandacht zou krijgen. Het ging wringen tussen beide 
partijen. “We hebben toen besloten in Exloo te stoppen”, 
zegt Gerard, “en hebben de restaurants overgedaan - ja, 
hoe klein is de wereld - aan Jon de Lange. In Vries zijn we 
7 jaar actief  geweest. 
Herberg Tió, dat slecht liep, is omgedoopt in ‘Het Wapen 
van Vries’ en we hebben kans gezien er weer een goed 
draaiende zaak van te maken. Het laatste jaar gaven we 
onderdak aan 47 asielzoekers. Een boeiende maar ener-
verende ervaring. We wilden die opvang eigenlijk 
doorzetten. Maar het pand was inmiddels verkocht en met 
een nieuwe eigenaar leverde dit allerlei complicaties op. In 
april zijn we dan ook in Vries gestopt.”

Nieuwe bezems
De nieuwe exploitanten van ons golfrestaurant zijn vast 
voornemers een aantal zaken anders aan te pakken dan nu 
het geval is. Herma: “In de eerste plaats moeten de leden 
en gastspelers zich weer welkom gaan voelen. Gerard 
en ik golfen beide ook en hebben hier een aantal keren 
gespeeld. Wat me opviel was dat het in het clubhuis nogal 
rustig was. Verder zijn we er ons van bewust dat we met 
Nigel en Wouter, die we goed kennen, een eenheid 
moeten vormen. Gezamenlijk moeten we, ook met Fopke, 
zijn team en het bestuur uniformiteit uitstralen.” 
“In het restaurant zal voorlopig niet zo veel veranderen”, 
vult Gerard aan. “De bar zullen we wat anders inrichten. 
Nu is het te rommelig, daar kan ik niet in werken. Wellicht 
komen er nog wat krukken bij te staan; het is tenslotte een 
bar. De kaart, die we per seizoen gaan aanpassen, zullen 
we wat uitbreiden. Er komt bijvoorbeeld een goede 
biefstuk op te staan. Wat de drankjes betreft gaan we een 
uitnodigend prijsbeleid voeren. En we willen borg staan 
voor een goed biertje en een lekker wijntje. Verder krijgen 

de leden te maken met nieuwe gezichten in de bediening 
en de keuken. Met een gedeelte van onze oude crew uit 
Vries hebben we inmiddels afspraken gemaakt.”

Tijdens het gesprek wordt duidelijk dat er bij Herma en 
Gerard een bont scala aan ideeën leeft waarmee ze een 
toegevoegde waarde kunnen bieden aan het clubleven. 
“Dat begint met aandacht geven”, stelt Herma. “Vaak zit 
‘m dat in kleine dingetjes, bijvoorbeeld om ’s ochtends 
op tijd de deuren open te hebben. Als er behoefte aan is 
willen we zelfs in de weekenden om een uurtje of  zeven 
paraat staan, zodat we aan spelers die vroeg de baan door 
willen een ontbijtje kunnen serveren. Ook willen we graag 
bijdragen aan niet golfgerelateerde clubactiviteiten. We 
verheugen ons dan ook op een samenwerking met de 
commissie ParTee.”

Pitch & putt-kanjers
Met een handicap 13 en respectievelijk 12 zijn Herma en 
Gerard verdienstelijke golfers die bovendien weten wat 
spelers verwachten van de horeca op de golfbaan. Gerard 
heeft in het verleden gespeeld in het Nationale badminton-
team met een gedrevenheid die je terugziet in zijn golf-
spel. Alhoewel hij met zijn vrienden vaak door de baan te 
zien is, gaat zijn hart - net als dat van Herma - naar Pitch 
& Putt. Beiden spelen dat spel op hoog internationaal 
niveau. Herma zette 12 keer het NK strokeplay en 2 keer 
het NK matchplay op haar naam, behaalde 12 interna-
tionale titels en eindigde een maal als tweede en eenmaal 
als derde op het wereldkampioenschap. Gerards palmares 
is minder druk beschreven, hetgeen hij verklaart door de 
grotere concurrentie bij de heren. Maar met handicaps -2 
en -3 zijn de Spaargarens aan elkaar gewaagd. We hopen 
dat dit sympathieke stel op hetzelfde topniveau presteert 
in het clubhuis. 
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ProPraat

Tekst: Nico van der Helm en Ive Krikke

Bovenmodale opkomst

Algemene Ledenvergadering wordt 
latertje

Leden schrijven
Dag beste Compagnieërs,
Laatst was ik present op de ledenvergadering.
 
Ik wil bij deze even het volgende kwijt:
Laten we de positieve zaken binnen onze prachtige 
Golfclub benadrukken.
Alle mensen die betrokken zijn bij het reilen en zeilen 
van de club verdienen alle LOF!
Er wordt ontzettend hard en veel gewerkt om voor 
IEDEREEN het beste uit onze golfclub te halen.
Onderschat niet wat daar allemaal bij komt kijken. Het 
gaat niet vanzelf!
 
Alles wordt gedaan vanuit de beste bedoelingen. En 
beslissingen worden niet gemaakt over één nacht ijs!
We hebben een prachtige vereniging waar plezier, passie 
en mensen bij elkaar komen.
Laten we de nieuwe visie die gepresenteerd is met zijn 
allen uitdragen. En er een prachtige vereniging voor nu 
en in de toekomst van blijven maken.
GOUD VOOR ELKAAR.

Vriendelijke groet, tot op de golfbaan. 
Paul Assou van der Putten

De algemene ledenvergadering, gehouden op 30 november, kon zich verheugen in een ongekend grote 
opkomst. Maar liefst 117 leden wisten de weg naar Brouwhotel Parkzicht te vinden waar een tamelijk volle 
agenda leidde tot een latertje. De klok van elf  had al geslagen toen voorzitter Pieter Idenburg met een laatste 
hamerslag de vergadering kon sluiten. Helaas moesten de bestuursleden Ester Wortmann en Gené van 
Timmeren verstek laten gaan. Vooral jammer dat Ester niet aanwezig was. Zij heeft haar termijn er op zitten 
en treedt af. 
Vooruitlopend op de officiële notulen van de secretaris hierbij - voor de leden die niet aanwezig waren -  een 
kort verslag van de belangrijkste onderwerpen die aan de orde kwamen. 

In zijn openingswoord maakt Pieter bekend dat er over-
eenstemming is bereikt met Herma en Gerard Spaargaren 
die vanaf  januari invulling gaan geven aan de horeca. Ook 
memoreert hij dat er overeenstemming is bereikt met de 
redactie van de Neary met betrekking tot de redactionele 
verantwoordelijkheden.

Kernwaarden
Om tot een beleidskader te komen voor de komende vijf  
jaar zijn we op 25 april 2023 met de voorzitters van de 
commissies, Marit, Nigel en Wouter een dag onder leiding 
van een deskundig bedrijf  een dag bij elkaar geweest. 
Door middel van diverse vragen, stellingen en oefeningen 
hebben we een lijst van 60 kernwaarden terug gebracht tot 
vijf. Clubmanager Fopkje Drijfholt geeft een bondige pre-
sentatie van dit proces waarvan het verslag meegestuurd 
zal worden met de officiële notulen van deze vergadering.
De reactie vanuit de vergadering op Fopke’s presentatie 
zijn schaars, maar lopen uiteen van afkeurend tot zeer 
complimenteus. 

Automatisering en teecontrol
Op dit gebied brengt het nieuwe jaar veel verandering 
met zich mee, zowel voor de administratie als voor de 
leden. De nieuwe website, ledenadministratie, reserver-
ingssysteem en financiële administratie worden met elkaar 
verweven. Om niet oud en nieuw nog te moeten koppelen 
is er voor gekozen alles in één keer om te zetten naar een 
nieuw automatiseringssysteem.  De planning is om dit 
begin januari allemaal online te hebben. 

Met Teecontrol moet iedereen die gaat spelen zich 
aanmelden. Dat kan met de telefoon bij hole 1 of  10, in 
het clubhuis op een scherm of  bij de receptie. Hiermee 
ontstaat zicht op de werkelijke baanbezetting. Afmelden 
kan tot drie kwartier voor de starttijd. 
Met dit systeem krijgt het management data waarmee 
meer sturing is op de baanzetting en inkomsten. Het 

voorkomt bij de leden frustratie wanneer blijkt dat door 
‘no shows’ de baan niet geheel bezet is. 

Commissie sportief  beleid
Er is een nieuwe commissie Sportief  Beleid, die de 
Technische commissie is opgevolgd. Deze commissie 
bereidt de selectieteams voor die voor De Compagnie in 
de competitie gaan uitkomen. 2024 is het jaar waarin nog 
zonder  selectie gespeeld wordt, maar wel de competitie 
van het voorjaar 2025 wordt voorbereid. Op deze manier 
wil de club de leden met ambitie de gelegenheid bieden zo 
goed mogelijk op hun niveau te presteren. 

Driving Range
Er is een commissie opgericht die zich bezig houdt met 
de verbetering van de driving range. Uit de players first 
enquête blijkt dat we in de rating zakken op de oefen-
faciliteiten, waar de driving range een belangrijk onder 
deel van is. Hierbij wordt onder meer gekeken naar de 
openingstijden, technologie, targets in het water etc.
Er is voor komend jaar € 15.000 budget opgenomen voor 
een facelift van de driving range.

Begroting vereniging 2024 
Jan Essing geeft een toelichting op de begroting 2024. We 
staan er goed voor, de netto-opbrengsten gaan van 
€ 957.000 in 2023 naar € 1.039.000. De huisvestingskosten 
stijgen van € 920.000 naar € 990.000 Het uiteindelijke re-
sultaat van de vereniging bedraagt volgend jaar € 12.500 . 

Geconsolideerde begroting vereniging en stichting
De grootste wijziging en ten opzichte van 2023 betreffen 
de inkomsten van de leden. Hierin zien we een stijging van 
€  80.000 onder meer door een geringe contributieverhog-
ing. Aan de kostenkant zien we de grootste stijging bij 
de personeelslasten. Hier wordt een stijging begroot van 
70.000 euro, bestaande uit een verhoging van het CAO-
loon en het aantrekken van een extra medewerker voor 32 

tot 36 uur. Belangrijke taak van deze medewerker wordt 
het organiseren van evenementen zoals de business-cup-
dagen en bedrijfsdagen, marketing & communicatie en 
het enthousiasmeren van meer bedrijven om lid te worden 
van onze sponsor- en businessclub. 
De ALV stemt unaniem in met de door het bestuur 
voorgestelde begroting van de Vereniging De Compagnie. 

Aftreden bestuursleden
Ester Wortmann heeft haar termijn er dus op zitten en 
treedt af. 
Jan Bender heeft te kennen gegeven het vanaf  mei 2024 
wat rustiger aan te willen doen en is vanaf  november 
2024, als zijn termijn er op zit, niet beschikbaar voor een 
nieuwe termijn.

Eigen vermogen stichting bij beëindiging
De penningmeester meldt dat de overdracht - zo die ooit 
zal plaatsvinden - het beste door een juridische fusie 
tussen vereniging en stichting kan plaatsvinden. Maar met 
deze statutenwijziging wordt in elk geval voorkomen dat 
het stichtingsbestuur een andere aanwending aan de het 
kapitaal geeft. 
De ALV stemt in met de statutenwijziging. Er zijn twee 
leden tegen en er is een onthouding.

Na het beantwoorden van de rondvraag sluit de voorzitter 
de marathonvergadering.
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De 23ste editie van de De LET Access Series staat in de boeken bijgeschreven. 
Hoogste tijd om Marit Harryvan, die in deze tour haar entree maakte als professional, aan 
het woord te laten over haar ervaringen en over haar plannen in de nabije toekomst.

Bevalt het je te spelen op de LETAS-tour en kun je omschrijven wat die tour precies 
inhoudt?

Het bevalt zeker! Onze toernooien worden vaak op leuke en uitdagende banen gespeeld die ook 
in goede conditie erbij liggen. De organisatie is erg professioneel en ons niveau ligt hoog. Dit jaar 
was het qua niveau ook weer hoger dan vorig jaar, dat is mooi om te zien, want dat daagt jezelf  
ook weer meer uit. Ik speel dus op de Ladies European Tour Access Series (LETAS of  LET 
Access) dat is het tweede niveau voor vrouwelijke professionele golfers in Europa. Het hoogste 
niveau heet de Ladies European Tour (LET) en die is dus te vergelijken met de mannelijke DP 
World Tour waar onder andere Joost Luiten op speelt. 

Hoe is de sfeer op tour? Haat en nijd of  maak je ook vriendinnen?

De sfeer bij ons is erg goed. Iedereen speelt uiteindelijk uiteraard voor eigen succes, maar er is 
geen haat en nijd. Het is juist fijn om met meiden om te gaan die dezelfde doelen voor ogen 
hebben. Dat motiveert ook enorm. Vaak als je je in een omgeving bevindt van mensen die gemo-
tiveerd zijn en hetzelfde of  beter niveau hebben dan jijzelf  dan wil je je daaraan optrekken wat 
alleen maar bevorderlijk werkt. Ik maak ook zeker vriendinnen op tour. Je zit allemaal in hetzelfde 
schuitje om het zo te zeggen. We zijn veel weg van thuis, dus het is wel fijn om een groepje te 
hebben waarmee je reist en daar verblijft. Een beetje thuis/familie weg van je eigen thuis. 

Je wilt natuurlijk altijd beter, maar hoe kijk je tegen je resultaten aan die je afgelopen 
seizoen hebt behaald?

Ik kijk met dubbele gevoelens terug op dit seizoen. Over het begin en midden van het seizoen was 
ik tevreden, maar helaas over de laatste vijf  toernooien ben ik teleurgesteld en heb ik mijn niveau 
van dit jaar niet kunnen doorzetten. Ik heb in het begin veel wedstrijden goede potentie laten zien, 
maar helaas steeds net niet genoeg voor een overwinning. De laatste vijf  toernooien heb ik de 
CUT gemist, waardoor ik veel plekken terug viel op de ranking. 

Wat zijn de vooruitzichten en je ambities voor 2024?

Ik speel volgende maand Q-school voor de Ladies European Tour in Marokko. Daar ben ik me 
nu volledig voor aan het voorbereiden. Mijn prestaties bij de Q-school (kwalificaties) zijn bepalend 
voor welke tour ik speel komend seizoen. Q-school bestaat uit twee fases: de Pre Qualifier (eerste 
fase) en Final Stage (laatste fase). Ik moet instromen bij de eerste fase aangezien ik buiten de top-
21 ben geëindigd. Na de eerste fase die bestaat uit drie rondes gaan er ongeveer tussen de 60 en 80 
speelsters door naar de laatste fase (Final Stage). Daar worden uiteindelijk de kaarten en catego-
rieën verdeeld voor het seizoen 2024 voor de LET. De LETAS kan ik volgend seizoen sowieso 
volledig spelen, maar je wilt natuurlijk op het hoogste niveau (LET) spelen en daar moet ik me dus 
voor kwalificeren via de Q-school. Goede vraag over de ambities. Dat houd ik graag voor me. Ik 
spreek altijd mijn doelen/ambities zorgvuldig door met mijn team en daar blijft het onder. 

Je maakt nogal wat kosten lijkt me. Kun je nog 
sponsoren gebruiken?

Ik ben bevoorrecht dat ik mijn golfcarrière heb kunnen 
beginnen door al mijn sponsoren. Er zijn veel mensen die 
mij in het begin hebben geholpen om een start te maken. 
Daar ben ik ze nog steeds erg dankbaar voor. Helaas is het 
ook in onze golfsport moeilijk om sponsoren te vinden 
voor een aantal jaren (al helemaal voor dames). Zonder 
sponsors is het nagenoeg onmogelijk om professioneel 
golfster te zijn voor meerdere jaren. We maken zo veel 
kosten. Een toernooiweek kost al gauw 1000/1200 euro. 
Ik heb gelukkig de steun en vertrouwen van mijn hoofd-
sponsor Roossien Hoogwerktechniek en Ladder.nl, dankzij 
Eddy Roossien voor drie seizoenen. Met trots speel ik met 
die logo’s op mijn kleding alle wedstrijden. Daarnaast ben 
ik erg blij met de steun van onze mooie golfclub als spon-
sor met het logo op mijn pet voor ook drie seizoenen. 
Ook krijg ik de steun van Stichting Golfambassadeurs. 
Een nog jonge stichting door onze leden Wim 
Oldenhuizing, Jacob Supèr en Eddy Roossien die 
noordelijk talent wil ondersteunen om de stap te zetten 
naar professioneel golf  of  ze daarin verder te begeleiden 
en te helpen. Voor meer informatie over de Stichting 
Golfambassadeurs kunt u bij hun of  mij terecht.

Kun je vertellen hoe je alles regelt met een beperkt 
budget?

Als wij op toernooi gaan willen wij zo zuinig mogelijk om-
gaan met geld, maar we willen wel bepaalde kwaliteit heb-
ben waaronder je goed kunt presteren. Bijvoorbeeld: goed 
eten, een goed bed voor ultieme rust en een eigen kamer. 
Vaak delen we appartementen of  huisjes met andere 
meiden om de kosten zo laag mogelijk te houden. Koken 
doen we ook zelf  om goede voeding binnen te krijgen en 
het is goedkoper dan uiteten gaan.

Je hebt een tijdje collegegolf  in Amerika gespeeld. 
Heb je nu veel aan de ervaringen die je daar hebt 
opgedaan?  Er heerst daar vaak een ijzeren discipline. 
Heeft je dat wat gebracht?

Ik heb zeker veel overgehouden aan mijn tijd in Amerika. 
Daar heb ik echt geleerd hard te werken en veel discipline 
te hebben. Het niveau voor amateurs lag daar erg hoog 

ProPraat

Marit beantwoordt vragen van de redactie

Spelen op de Ladies European Tour Access Series

Marit Harryvan: “Blij dat ik 
mijn eigen team heb neergezet”

     “Het is fijn om met 
meiden om te gaan die 
           dezelfde doelen voor   
    ogen hebben. 
Dat motiveert ook enorm.” 
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professioneel golfster worden en het overlijden zette daar 
een enorme rem op. Ik moest eerst mezelf  weer vinden 
op de golfbaan. Het heeft ook even geduurd voordat ik 
weer plezier kreeg in het golfspelletje. Ik vond het niet 
meer leuk, omdat het me heel erg deed denken aan mijn 
vader. Frans en ik deden alles samen. Hij was niet alleen 
mijn vader, maar ook chauffeur, pispaaltje, criticus, advi-
seur, coach, caddie en bovenal grootste supporter. Ik ben 
dankbaar voor de hulp van Wouter en Nigel dat ik mijn 
passie voor golf  weer terug heb kunnen vinden. 

Hoe zit je dagindeling eruit als je niet Europa afreist?

Vaak ben ik van 10.00 tot 16.00 uur op de golfclub om 
te trainen en later op de dag te spelen (9 holes of  de par 
3-baan). Verder train ik drie keer in de week met mijn per-
soonlijke trainer in de gym en zwem ik nog twee andere 
dagen in de ochtend. De maandag probeer ik altijd vrij te 
hebben, want een rust dag is ook belangrijk. De zondag 
doe ik meestal een halve dag. Qua golf  ben ik dus 35 uur 
per week bezig en in totaal met het sporten erbij ben ik 42 
uur bezig in de week met mijn carrière.

Je hebt als amateur veel wedstrijden gespeeld (en 
gewonnen). Is de sfeer op het hogere amateurcircuit 
anders dan op de LET Access Tour?

De sfeer is op de LETAS gek genoeg beter dan bij het 
hogere amateurcircuit. Iedereen gunt het elkaar om door 
te stromen naar het hoogste niveau. Natuurlijk gun je het 
jezelf  het meest, maar er heerst geen nare sfeer. Veel 
meiden kennen elkaar goed en gaan plezierig met elkaar 
om. Op het amateurcircuit merkte ik nog weleens afgunst. 
Dat is op tour een stuk minder.

dus je weet dat je dan hard aan de bak moet. Het mentale 
aspect was daar ook extreem goed. Ik heb daar ook op 
mijn manier leren met druk om te gaan en het beste in 
mezelf  naar boven te halen.

In de tijd dat je in Amerika speelde was je zeer 
ambitieus. Wat is de impact geweest van het veel te 
vroege overlijden van Frans, die behalve vader ook als 
golfmaatje veel voor je betekende?

De impact van het plotselinge overlijden van mijn vader 
was natuurlijk immens groot. Ik wilde voorheen erg jong 

Met hoofsponsor Eddy Roossien

Een leerzaam jaar

De voorzitter blikt terug

Als ik dit schrijf, kort na de ALV van eind november 
2023, komt het mij voor alsof  dit jaar wel erg snel voorbij 
is gegaan. Vorig jaar november werden wij als bestuur 
voor het eerst aan de leden voorgesteld, maar het lijkt wel 
eergisteren.

Dat het jaar snel voorbij is gegaan is vooral te danken aan 
het enorme aantal activiteiten, uitdagingen, initiatieven en 
een paar moeilijke dossiers waar het bestuur en de 
commissies mee te maken hadden. Ik noem er een paar.

Het is een goede gewoonte om in de wintereditie van de Neary de voorzitter aan het woord te laten. Hoe 
heeft hij het jaar beleefd? Wat kwamen hij en zijn medebestuurders zoal tegen en wat zijn de intenties en 
uitdagingen voor het komende jaar? Kortom: Pieter Idenburg blikt terug en kijkt vooral al even naar de nabije 
toekomst.

Omdat het bestuur grotendeels uit nieuwe leden bestaat 
en sommige van deze nieuwe leden ook nog relatief  kort 
lid van de club zijn, vonden we het verstandig eerst eens 
wat dieper in de geschiedenis van De Compagnie te 
duiken. Want het is goed om te weten wat het huidige 
profiel en de identiteit van de club is. Het boek dat ter 
viering van het 25-jarige jubileum werd uitgegeven was 
ons daarbij behulpzaam. 

Wat ons, maar ook alle leden, kan helpen om die identiteit 
te vast te stellen is wat we in gang hebben gebracht met 

het organiseren van de workshop in april van dit jaar. 
In het verslag van de algemene ledenvergadering, dat 
opgenomen is in deze Neary, leest u daar meer over. 

Dit jaar stonden we ook voor de opgave nieuwe restaura-
teurs te vinden voor ons clubhuis. Een zoektocht waarbij 
we dankbaar konden terugvallen op de horecakennis van 
enkele van onze leden en waarbij we werden ondersteund 
door een externe deskundige. We zijn erin geslaagd. In 
dit nummer van het clubblad kunt u alvast kennis maken 
onze nieuwe gastgevers Herma en Gerard Spaargaren. 
Wij wensen hen veel succes en kijken, met u, uit naar veel 
gezelligheid en culinaire verrassingen!

In de laatste algemene ledenvergadering heeft club-
manager Fopke Drijfholt al een tipje van de sluier 
opgelicht van de verandering die ons te wachten staan op 
het gebied van automatisering en verdere digitalisering. 
De ontwikkelingen op dit gebied gaan snel, maar er niet 
in meegaan betekent onverbiddelijk dat we als club op 
achterstand worden gezet. Ik kan me voorstellen dat al die 
veranderingen voor sommigen van ons snel gaan en zelfs 
een beetje beangstigend zijn. Wees gerust: de medewerkers 
op het secretariaat én een aantal vrijwilligers staan standby 
om naar behoefte u te helpen bij het in gebruik nemen 
van de nieuwe systemen.

Nog een paar dagen en we luiden ons 35ste jubileumjaar 
uit. Uit de verhalen van leden die al een tijdje meelopen 
heb ik kunnen opmaken dat een aantal van die 35 jaren 
het predicaat ‘turbulent’ meer dan verdienen. Gelukkig 
verkeren we de laatste jaren in wat rustiger vaarwater en 
als het aan dit bestuur ligt zal dat voorlopig zo blijven. 
Daar hoop ik, als we volgend jaar ons uitgestelde jubile-
umfeest vieren, graag het glas met u op te kunnen heffen. 

Last but not least: Ik wil graag de medewerkers, commis-
sieleden en mijn medebestuurders bedanken voor al het 
werk dat zij voor onze club verrichten. Maar ook onze 
talrijke vrijwilligers die dag in dag uit klaar staan om onze 
club speciaal en mooier te maken voor hun medeleden en 
voor onze bezoekers.

Ik wens u, mede namens alle bestuursleden, een geweldig 
en gezond 2024 toe. 
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Het rijke clubleven
Herendag | Alzheimer de wereld uit | Jaargids in de maak | 
Anja, Paula en Jaap zwaaien af | Businessclub

Deze rubriek geeft een impressie van wat er zich zoal binnen de club afspeelt, of  af  gaat spelen. 
De artikelen zijn afkomstig van commissies of  leden die  (nog) eens de aandacht willen vestigen op een
bijzondere of  plezierige activiteit. In de volgende editie is uw bijdrage van  harte welkom.

Herfstkampioenschap Herendag
Feico van der Ploeg
Eind oktober is er weer gespeeld om het traditioneel 
herfstkampioenschap. Een bijzondere dag met een héle 
natte baan. Vooraf  is er nog door de wedstrijdleiding 
uitgebreid overleg geweest met de greenkeepers, of  de 
wedstrijd zou kunnen doorgaan. 

Hoewel de omstandigheden verre van ideaal waren, is er 
gespeeld. De opkomst was prima, meer dan 50 
deelnemers hadden zich ingeschreven. 

Tonny Evers is de nieuwe herfstkampioen met een score 
van 40 Stableford punten. Hij mocht de wisselbokaal van 
de wedstrijdleiding in ontvangst nemen. Naast de reguliere 
prijzen had de wedstrijdleiding nog enkele toepasselijke 
prijsjes bedacht en uitgereikt.

De sfeer naderhand was ook heel gezellig. 
Ook het stamppottenbuffet bleek goed georganiseerd en 
viel letterlijk en figuurlijk goed in de smaak.

Kortom een geslaagde Herendag!
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Informatie-/jaargids in de maak
Feico van der Ploeg
Naast het vier keer verschijnen van de Neary gaan we ook 
een informatiegids uitgeven. Een gids die nieuwe, maar 
ook bestaande leden en bedrijven informeert over ons 
schitterend Landgoed. 
Er is behoefte aan een compacte uitgave waarin relevante 
gegevens bij elkaar staan, dit aangevuld met leuke 
wetenswaardigheden.

Degenen die al wat langer lid zijn zullen zich herinneren 
dat er in het verleden ook een jaargids uitkwam. Die droeg 
de titel ‘BewaarNeary’ en bevatte zelfs een ledenlijst, 
compleet met woonadressen en telefoonnummers. De 
privacywetgeving is echter dermate aangescherpt dat we 
die gegevens niet meer kunnen opnemen. Bovendien zijn 
ze zo veranderlijk dat vermelding van ledengegevens beter 
op de beschermde ledenpagina van de website geplaatst 
kunnen worden.

In de nieuwe versie van de gids komt onze baan uitgebreid 
aan bod. Niet alleen de holes worden beschreven, er wordt 
ook aandacht besteed aan de flora en de fauna. Verder 
vermeldt de gids vele praktische zaken zoals commissies, 
secretariaat, bestuur, horeca, shop, en het volgen van 
lessen. Kortom, met de jaargids hopen we onze nieuwe 
leden goed van dienst te zijn, terwijl het voor de huidige 
leden een handig naslagwerkje is. 
Momenteel zijn wij drukdoende om de voorbereidingen 
te treffen en hopen de advertentiewerving rond te krijgen 
voor 1 februari 2024. Releasedatum zou dan ergens in het 
voorjaar kunnen liggen.
Bijgaand een impressie zoals de omslag eruit kan komen 
te zien.
Wil je meewerken aan het tot stand komen van dit 
magazine en/of  adverteren? Mail even naar feic@planet.nl 

JAARGIDS 2024
Informatiegids van Golfclub Landgoed De Compagnie Veendam

Sla Alzheimer de wereld uit
Jan Brouwer
Op zondagmiddag 15 oktober hield de Adriaan Geerts 
Wildervanck Odd Fellow loge in het kader van hun 
45-jarig jubileum een golftoernooi over negen holes, 
onder het motto: Sla ‘Alzheimer’ de wereld uit. Zowel 
onze golfclub de Compagnie als de Stichting Kabelnet 
Veendam waren bereid dit goede doel te ondersteunen. 
De deelnemers, zelfs uit Utrecht en Zaandam, werden 
ontvangen met koffie, thee en koek. Er werd zowel op de 
eerste als op de tweede negen gespeeld. De omstandig-
heden waren verre van ideaal. Regen en hagel speelden 
de deelnemers parten. Een zoete en een hartige snack, 
waarop zij onderweg werden verrast, maakte echter veel 
goed. Na afloop werden onder het genot van een hapje 
en drankje mooie prijzen uitgereikt, zoals kledingcheques, 
dinerbonnen en greenfees.
De inleg van de deelnemers, tot ieders verrassing ver-
meerderd met de opbrengst van de broodwedstrijd, 
werd verdubbeld door de Vereniging Thomas Wildey die 
maatschappelijke activiteiten van Odd Fellows ondersteunt. 
De wedstrijdleiding lag in handen van Jan Brouwer, 
voorzitter van de loge. Mede dankzij de vrijwilligers 

Jaap Wijpkema, Arjan van der Meer, Herman Schreuder 
en Fre Broekema, maar ook de medewerking van de 
horeca, alle sponsoren die de prijzen en de hapjes beschik-
baar hebben gesteld werd het evenement een groot succes. 
Namens de A.G.W.-loge dank daarvoor.  Op 15 november 
kon in het Alzheimercafé in Veendam een cheque van 
6300 euro worden aangeboden aan de Stichting Alzheimer 
Nederland. 

Afsluiting seizoen damesmiddag in teken 
van afscheid van twee commisieleden
Damescommissie
Het is inmiddels een lange traditie dat de damesmiddag 
het zomerseizoen op feestelijke wijze afsluit. Na afloop 
van de wekelijkse wedstrijd op 25 oktober werd dit jaar 
koers gezet naar brasserie restaurant La Vache in het 
centrum van Veendam. Daar stond de dames een over-
heerlijke high tea te wachten met tal van heerlijke zoete 
en hartige hapjes om van te genieten, waaronder scones, 
sandwiches en natuurlijk verschillende soorten thee.
De wekelijkse damesmiddag, die op elke woensdag wordt 
gehouden, is bij uitstek de gelegenheid om golfen te 
combineren met socializen. Het is een geweldige manier 
om nieuwe vrienden te maken, om tegelijkertijd ook nog 
eens te genieten van onze prachtige baan.
Elke woensdag spelen de dames van De Compagnie een 
wedstrijd over 9 of  18 holes. In het winterseizoen zijn 
de wedstrijden non-qualifying. In het zomerseizoen zijn 
de wedstrijden qualifying, waarbij op de eerste woensdag 
van de maand naar handicap wordt ingedeeld. De derde 
woensdag van de maand wordt een speciale wedstrijd 
gespeeld waarbij de gezelligheid voorop staat. 

De afsluiting van dit seizoen was extra speciaal omdat dit 
het moment vormde dat Paula Janssen en Anja Krikke 
hun werkzaamheden binnen de damescommissie beëin-
digden. Anja, die vijf  jaar geleden de voorzittershamer 
overnam van Constance Lawant, gaf  deze nu door aan 
Janke Hellinga en Hetty Hermes. De voorzittersjob is 
daarmee een duobaan.

Beide dames werden door penningmeester Femmy van 
Dooremaal hartelijk bedankt voor hun getoonde inzet en 
toewijding en onderstreepte dat met het overhandigen van 
bloemen en fraaie cadeautjes. 
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Jaap Wijpkema stopt als penningmeester 
van de Herencommissie.
Feico van der Ploeg
Per 1 januari stopt Jaap als penningmeester van de 
Herencommissie. Jaap heeft 10 jaar in de Herencommissie 
gezeten en deze rol met veel plezier vervuld.  
Jaap: “Toen ik aantrad ben ik ook direct Jan Noteboom  
als penningmeester opgevolgd. Ik werd destijds gevraagd 
en heb direct ook ja gezegd.” De motivatie van Jaap 
typeert hem. Hij is van mening dat je als lid van een club 
ook een steentje moet bijdragen om de club zo goed 
mogelijk te laten functioneren. “Als lid deed ik toen al met 
veel plezier mee aan de Herendagen, en heb al die jaren 
als commissielid, samen met de andere commissieleden 
geprobeerd elke dinsdag er weer een mooie golfdag van te 
maken”, vertelt Jaap.

Marc Hesp heeft in 2018, samen met de andere commissie-
leden, een enquête gehouden. Daaruit bleek dat van de 
zeventig respondenten ruim 97 procent de opzet van de 
Herendagen waardeerde. Een kwart daarvan gaf  aan dat 
het aantal ‘evenementen‘ uitgebreid zou mogen worden.

Jaap: “Inmiddels hebben we, naast de Asperge-, BBQ- en 
Hazenpeper Wedstrijd, nu ook een Voorjaarswedstrijd en 
in de herfst een Stamppotten Wedstrijd.  Deze bijzondere 
dagen worden gedeeltelijk gesponsord uit de herenkas. 
Ook de jaarlijkse wedstrijd op een andere baan is een 
succes, net als de gezamenlijke Dames/Herendag en de 
Regenboog- en Stokkenwedstrijd.”

Als penningmeester bewaakt(e) Jaap de kas van een 
actieve commissie met veel deelnemers. Al jarenlang wordt 
er door de deelnemers per keer twee euro ingelegd. Deze 
deelnemers maken hun bijdrage vaak digitaal over. “Ik 
stuur dan een berichtje als het saldo laag is. Deze werk-
wijze werkt niet alleen goed, maar wordt ook goed 
ontvangen. Uit de regelmatige gesprekken met de deel-
nemers is gebleken dat het sociale aspect centraal staat, 
en dat men dat belangrijker vindt dan de hoogte van de 
prijzen”, vertelt Jaap. In al die jaren is de inleg nooit 
verhoogd, best bijzonder.

In 10 jaar Herencommissie heeft Jaap veel meegemaakt. Een 
fraaie anekdote speelde zich een paar jaar geleden af. “Ik 
probeerde als penningmeester soms een beetje te veel op de 
centjes te letten. Bij een etentje, na een wedstrijd, had ik alléén 
een hoofdgerecht met koffie geregeld. Dat viel niet helemaal 
goed. Vanuit de zaal hoorde ik van alle kanten: GEEN 
TOETJE…? Iedereen in een deuk natuurlijk. Vanaf  die tijd 
regelen we met de horeca een toetje”, aldus Jaap.

Jaap heeft 10 jaar Herencommissie als bijzonder leuk 
ervaren. Dat komt door het plezierig werken met de 
medecommissieleden en ook door de deelnemers van de 
Herendagen. 

“Maar er komt een tijd van stoppen. Net als in de 
politiek zie je dat bestuurders te lang een functie 
uitoefenen. Met Henk Luiken als penningmeester per 
1 januari, als mijn opvolger, ben ik blij. Net als met de 
komst van Han de Ruiter en Rob van der Kade. Twee 
enthousiaste en gedreven leden”, aldus Jaap.

Als tip geeft Jaap de commissie mee om te blijven 
luisteren wat er onder de deelnemers leeft.

Zijn slogan: De Herendag, elke week om weer naar uit te 
kijken!

BusinessCup 2024 golfen en netwerken in 
een gezellige omgeving 
Iedere maand kunnen de leden van onze businessclub 
deelnemen aan een verrassende, gezellige en vaak golf  
gerelateerde netwerkactiviteit. Wanneer de dagen wat 
langer zijn en de baan in optimale conditie is, barst de 
strijd los om de felbegeerde titel in onze jaarlijkse Busi-
nessCup.

Onze BusinessCup 2024 bestaat uit zes goed verzorgde 
dagen waarop de deelnemers elkaar leren kennen door 
samen te spelen. Naast de eervolle dagwinst wordt er over 
zes speeldagen een klassement opgemaakt. Het bedrijf  dat 
de meeste punten verzamelt in het seizoen wordt gek-
roond tot ‘BusinessCup Kampioen 2024’.

Wij ontvangen alle  bedrijven met open armen
De BusinessCup op De Compagnie staat voor een relevant 

netwerk. Op een verrassend uitdagende golfbaan brengen 
wij bedrijven met elkaar in verbinding. Dus ben je (nog) 
geen bedrijfslid op de Compagnie, maar wil je eens een 
seizoen meespelen in deze competitie, je bent van harte 
welkom.

Golfen en netwerken
Een bedrijf  kan deelnemen met één of  meerdere teams. 
Een team bestaat uit twee spelers. Bij de flightindeling 
zullen we zo veel mogelijk verschillende bedrijven met 
elkaar in contact brengen. Op de speeldagen is er alle 
gelegenheid om te netwerken. Dit tijdens en rondom een 
ronde.

Hoe ziet een speeldag eruit
De deelnemende teams worden op de speeldagen geheel 
ontzorgd en in de watten gelegd. Afhankelijk van het dag-
programma zal de organisatie kiezen uit één of  meer van 
de volgende ingrediënten: 
● Verrassend gastvrij ontvangst met goede koffie en wat
  lekkers
● Gebruik maken van onze oefenfaciliteiten
● Lunchpakket voor iedere deelnemer. (zonder plastic
  flesjes, dus neem je eigen waterfles mee)
● Een wedstrijd over 9 of  18 holes
● Culinaire verrassing in de baan
● Bitterballen bij binnenkomst 
● Diner met prijsuitreiking

Samen met ons nieuwe horecateam zullen we ervoor 
zorgen dat na afloop van de speeldag er met elkaar 
gegeten kan worden in het restaurant of  heerlijk op het 
terras. De prijsuitreiking vindt plaats tijdens het diner en 
we doen ons best om het gehele programma rond 19.00 
af  te ronden. 
Speeldagen Businesscup 2024
BusinessCup 1  |vrijdag 12 april*) | 9 holes
BusinessCup 2  |vrijdag 24 mei  | 18 holes 
BusinessCup 3  | vrijdag 21 juni  | 9 holes
BusinessCup 4  | vrijdag 19 juli  | 18 holes
BusinessCup 5  | vrijdag 27 september  |  9 holes
BusinessCup 6  | vrijdag 18 oktober | 18 holes
Sponsor & Relatiedag  Vrijdag 6 september

*)in het geval dat vrijdag 12 april de NGF competitie in 
Veendam wordt gespeeld zullen we de eerste speeldag 
uitwijken naar vrijdag 19 april.

Spelvorm Greensome - Stableford
Teamplay zorgt voor verbinding en plezier. De deel-
nemende teams moeten dan ook echt samenwerken om 
een zo hoog mogelijke score te verzamelen. 

Hoe werkt het precies?
Beide spelers slaan af  op elke hole, daarna kiezen ze een 
bal. De partner van de speler wiens bal gekozen is slaat de 

tweede slag en daarna ga je beurtelings verder totdat de 
bal is uitgeholed. Op elke hole worden de bruto scores en 
bijbehorende  stableford punten genoteerd. Dit op basis 
van de Team Playing Handicap.
We houden een ranglijst bij op basis van de teamscores 
per wedstrijddag. De eindstand in het klassement wordt 
bepaald op basis van de vier beste uitslagen in het seizoen. 
Het team dat de meeste punten heeft verzameld zal 
worden uitgeroepen tot winnaar van de BusinessCup 
2024, en sleept de ‘eeuwige roem’ in de wacht. 

Condities voor deelname per team
Deelname aan de BusinessCup is voor bestaande en 
nieuwe bedrijfsleden geheel verzorgd en onderdeel van het 
sponsorpakket. Voor de overige leden van onze business-
club is deelname per team mogelijk inclusief  diner voor 
twee personen op alle speeldagen.
Bedrijven die geen lid zijn van onze businessclub maar wel 
deel willen nemen in onze bedrijvencompetitie kunnen 
voor een aantrekkelijk tarief  meespelen.

Aanmelden
Voor informatie en aanmelden voor de Business Cup 
2024 gewoon een mailtje te sturen aan 
fopke@golfclubveendam.nl

Het team IJssel Technologie is in een spannende strijd de winnaar 
van BusinessCup 2023 geworden. In 2022 waren er 40 deelnemers, 
in 2023 was dit aantal 80. Een geweldige prestatie derhalve van 
IJssel Technologie.
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Fopke’s Drive
De ‘no show’ verwijst naar het feno-
meen waarbij een ingeplande speler niet 
komt opdagen voor zijn of  haar start-
tijd zonder voorafgaande kennisgeving 
of  annulering. Deze ‘no shows’ zijn een 
grote bron van ergernis, zo blijkt ook 
uit de Players 1st enquête en de terug-
koppeling van onze zeer gewaardeerde 

marshals. Tijd voor actie dus.

Nu wil ik ook gezegd hebben dat onze golfbaan met ruim 
100 ha de ruimst opgezette 18-holes golfbaan van 
Nederland is. Mensen zijn dan ook snel uit het zicht 
verdwenen op ons landgoed. Maar dat neemt niet weg 
dat we hier in Veendam ook zeker te maken hebben met 
mensen die gewoon niet komen opdagen op hun 
gereserveerde starttijd en daar gaan we met elkaar wat aan 
doen.

Met zo’n 1400 leden en een paar duizend gasten die willen 
genieten van onze prachtige golfbaan, zijn de beschikbare 
starttijden nu eenmaal schaars. We kunnen starttijden
immers maar één keer uitgeven. En als deze schaarse 
tijden dan voor je neus worden weggekaapt terwijl er 
uiteindelijk geen gebruik van wordt gemaakt, dan is dat 
frustrerend voor alle anderen die graag op dat tijdstip 
hadden gespeeld.

Met de implementatie van Golfspot tasten we straks niet 
meer in het duister als het gaat om deze ‘no shows’. Het 
wordt namelijk heel eenvoudig om je straks aanwezig te 
melden. Het inchecken kan straks met je telefoon op de 
teebox, in het clubhuis op een van de digitale schermen en 
mocht je daar niet uit komen, kan de marshal of  de 
receptie je aanwezig melden. De overgebleven ‘no shows’ 
kunnen we vervolgens vriendelijk doch dringend 
verzoeken om zich tijdig af  te melden om zo de starttijd 
beschikbaar te maken voor andere spelers. 

Zo maken we onze club samen elke dag een beetje beter 
voor iedereen. Goud voor elkaar.

Ik kijk uit naar volgend jaar en wens iedereen een heel 
fijne afsluiting van 2023 en een gezond nieuw jaar. 

Vriendelijke groet,
Fopke Drijfholt
fopke@golfclubveendam.nl 
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Tekst: Anton Weisbeek

Ook onze baan heeft ermee te maken

Gevolgen van klimaatverandering 
voor de golfsport
Nederland kende dit jaar een uitzonderlijke warme 
en natte herfst. De gemiddelde temperatuur over de 
eerste helft van de herfst was 16,8 graden, tegen 13,8 
graden normaal. De herfst van 2023 was ook de op 
één na natste ooit gemeten, met landelijk gemiddeld 
bijna 400 mm neerslag tegen 245 mm normaal. Dat 
laatste heeft ertoe geleid dat weken achter elkaar de 
handicars en trolleys op onze baan in de ban werden 
gedaan, terwijl er ook dagen waren dat de baan 
geheel op slot ging.

Ook onze baan heeft dus te maken met klimaatverandering. 
Alhoewel die verandering op veel gebieden veel drama-
tischer consequenties heeft moeten we er als golfer wel 
mee dealen. Hoe dat moet hangt af  van de locatie, het 
type en het beheer van de golfbanen. Sommige golfbanen 
kunnen meer negatieve gevolgen ondervinden dan andere, 
terwijl sommige golfbanen ook kansen kunnen zien om 
zich aan te passen en te innoveren. In dit artikel zal ik drie 
mogelijke gevolgen die klimaatverandering heeft voor 
onze sport bespreken: de verandering van het golfseizoen, 
de aanpassing van het golfbaanbeheer en de impact op de 
biodiversiteit. Ik beperk me tot de Nederlandse situatie.
Ten eerste zal klimaatverandering het golfseizoen in ons 
land doen kenteren. Volgens het KNMI zal de gemiddelde 
temperatuur in Nederland in de 21e eeuw met 1,5 tot 4,5 
graden Celsius stijgen, afhankelijk van het emissiescenario. 
Dit betekent dat de winters zachter en de zomers heter 
zullen worden. 
Dit kan positieve en negatieve effecten hebben voor golf-
ers. Aan de ene kant kunnen golfers langer en vaker spelen 
in de winter, wat de vraag naar golf  kan vergroten. Aan 
de andere kant kunnen golfers minder comfortabel spelen 
in de zomer, vooral tijdens hittegolven, wat de vraag naar 
golf  kan verminderen. Bovendien kan de toename van 
extreme weersomstandigheden, zoals hevige regenbuien, 
stormen en droogte, de speelbaarheid en de veiligheid van 
de golfbanen beïnvloeden.

Ten tweede zal klimaatverandering tot gevolg hebben dat 
het golfbaanbeheer in Nederland aangepast moet worden. 
Golfbanen zijn kunstmatige landschappen die veel on-
derhoud vergen om de kwaliteit en de aantrekkelijkheid 
te behouden. Klimaatverandering kan het onderhoud van 
de golfbanen bemoeilijken en duurder maken. Bijvoor-
beeld, de stijging van de zeespiegel en de verzilting van het 
grondwater kunnen de beschikbaarheid en de kwaliteit van 

het irrigatiewater voor de golfbanen beperken. Dit kan 
leiden tot meer waterstress en schade aan de grasmat. 
Ook kan de verandering van de temperatuur en extreem 
droge periodes de groei en de gezondheid van de grasmat 
beïnvloeden, waardoor meer bemesting, maaien en 
bestrijding van ziekten en plagen noodzakelijk zijn. 
Gelukkig beschikt ons landgoed over ruime waterbuffers 
die ingezet kunnen worden tijdens droogteperiodes.
Verandering van het golfseizoen zijn echter wel van 
invloed op de planning en de frequentie van het onder-
houd, waardoor meer flexibiliteit en innovatie vereist zijn.
Ten derde zal klimaatverandering de biodiversiteit op de 
golfbanen in Nederland beïnvloeden. Golfbanen kunnen 
een belangrijke rol spelen in de bescherming en de bevor-
dering van de biodiversiteit, omdat ze vaak groene ruimtes 
zijn in verstedelijkte gebieden. Klimaatverandering kan 
echter de biodiversiteit op de golfbanen bedreigen of  
veranderen. Bijvoorbeeld, de verschuiving van de leefge-
bieden en de fenologie van de planten en de dieren kunnen 
de interacties en de balans tussen de soorten verstoren. 
Met de kennis van nu zul je bosvakken niet opnieuw 
inrichten met bijvoorbeeld beukenbomen. Invasieve 
soorten, die beter aangepast zijn aan de veranderende 
omstandigheden, kunnen de inheemse soorten verdringen. 

Daarom is het belangrijk dat golfbaanbeheerders rekening 
houden met de biodiversiteit bij het ontwerpen, het 
onderhouden en het renoveren van de golfbanen, en dat 
ze samenwerken met andere belang-hebbenden om de 
ecologische waarde van de baan te waarbogen. Daarom 
is het belangrijk dat golfbaanbeheerders rekening houden 
met de biodiversiteit bij het ontwerpen, het onderhouden 
en het renoveren van de golfbanen, en dat ze samen-
werken met andere belanghebbenden om de ecologische 
waarde van de golfbanen te verhogen.

Samenvattend kan klimaatverandering verschillende 
gevolgen hebben voor de golfbanen in Nederland, zowel 
op korte als op lange termijn. Het kan het golfseizoen, 
het golfbaanbeheer en de biodiversiteit op de golfbanen 
veranderen. Dit biedt uitdagingen en kansen voor golfers, 
baanbeheerders en de golfsector in het algemeen. Het is 
daarom essentieel dat de golfsector zich bewust is van de 
mogelijke gevolgen van klimaatverandering en dat ze zich 
proactief  aanpast en innoveert om de duurzaamheid en de 
aantrekkelijkheid van de golfbanen te waarborgen.
Als baancommissie van de Compagnie doen we onze 
uiterste best hierop zo goed mogelijk te anticiperen. 
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Tekst: Feico van der Ploeg

Column

Is alles wel zó gewoon?

Af  en toe hoor ik opmerkingen van 
onze vrijwilligers dat ze door som-
mige leden worden aangesproken 
over (sorry) de meest onzinnige 
zaken. Of  over zaken die deze leden 
zelf  kunnen oplossen. Alsof  com-
missies en vrijwilligers óveral op aan 
kunnen worden gesproken. Sommige 
leden vinden dat allemaal maar heel 
gewoon.

 Gevolg van deze ontwikkeling kan zijn dat onze gewaar-
deerde vrijwilligers minder gemotiveerd worden en zullen 
stoppen. Lijkt mij niet de bedoeling toch? Geef  ze daarom 
een beetje ruimte. Deze vereniging draait immers, naast 
een goed functionerend secretariaat, op onze commissies 
en vrijwilligers. Enige waardering is dan wel op zijn plaats. 
Daarom is het cruciaal dat 
we ons sámen inzetten 
voor deze 
bloeiende golfclub.  

Voor de goede orde: 
verreweg de meeste leden 
doen dat, en waarderen de 
inzet van onze vrijwilligers!

Ook de redactie van de Neary en het Bestuur hebben 
zich recent gezamenlijk ingezet om een lopend menings-
verschil op te lossen. Door met elkaar te communiceren, 
en respectvol met elkaar om te gaan, is dit de wereld uit. 
Een mooi voorbeeld hoe het ook kan. Alle lof  voor de 
redactie, bestuur, clubmanager en leden die zich hiervoor 
hebben ingezet, en het belang van de vereniging centraal 
hebben gezet. Daar doen wij het immers voor.

Naast bovenstaande positieve ontwikkeling wordt er ook 
hard gewerkt aan het optimaliseren van onze fraaie baan. 
De nieuwe Tee-Boxen op de 1e lus zijn inmiddels vrijwel 
allemaal in gebruik genomen. Een hele verbetering in 
vergelijking met de oude situatie. 
Door het vele natte weer, in oktober en november, is de 
baan een aantal dagen gesloten geweest. Ook een periode 
zonder buggy’s en trolleys bleek noodzakelijk. Maar over 
het algemeen was de baan vaak open en bespeelbaar. 
Soms weliswaar alleen met een draagtas, maar toch. Waar 

de banen in de regio waren gesloten 
konden wij toch spelen. Een compli-
ment voor de greenkeepers is hier op 
zijn plaats. 

Het nieuwe jaar 2024 brengt weer 
een nieuwe frisse wind. De horeca 
wordt voorzien van nieuwe 
beheerders die een eigen élan 
meebrengen. We gaan tevens werken 
met een nieuw 

automatiseringssysteem dat E-Golf4U zal vervangen. Dit 
zal een brede en positieve impact hebben binnen onze 
club. Voorbereidingen voor een goede implementatie 
zijn inmiddels al in volle gang. Ook is er een commissie 
Sportief  Beleid in het leven geroepen, die zich bezighoudt 
met de coördinatie van de competitie en selectieteams.

Ook een jaargids staat voor 
2024 in de planning. Een 
éénmalige jaarlijkse gids die 
(nieuwe) leden, sponsoren en 
bedrijven wegwijs maakt op 
onze club, en de schitterende 
baan. 

Best spannend allemaal. Maar met de inzet van het 
secretariaat, leden en samen met de vele vrijwilligers en 
commissies, heb ik er alle vertrouwen in.

Fijne feestdagen en blijf  een beetje gezond!

Rectificatie
In het ‘Van de redactie’ is de herfsteditie van de Neary 
stond vermeld dat de algemene ledenvergadering door 
iedereen met een persoonlijk 4*-lidmaatschap bijge-
woond kan worden. Dit is echter maar deels waar. 
Artikel 16 van de statuten bepaalt dat álle leden toegang 
hebben. Dus ook jeugdleden, buitenleden, vrije golfers 
die hun handicap laten registreren bij onze club en nog 
een aantal leden zoals benoemd in het huishoudelijk 
reglement. Het stemrecht is echter voorbehouden aan 
leden die vallen onder een beperkt aantal categorieën.  

  Deze vereniging draait, 
naast een goed functionerend secretariaat, 
        op onze commissies en vrijwilligers. 
Enige waardering is dan wel op zijn 
         plaats.    

Voor het eerste kwartaal van 2024 heeft de baancommissie weer diverse werkzaamheden op de rol staan. Zo 
zal er onderhoud gepleegd worden aan de heidetuin voor het clubgebouw en worden de vogelkasten gecon-
troleerd, schoongemaakt en zo nodig gerepareerd. Daarnaast zullen er zo’n 90 bomen worden gekapt tussen 
de holes 4 en 5, terwijl het bosperceel langs het fietspad dat loopt tussen de holes 17 en 18 worden uitgedund. 

Onderhoud heidetuin bij het clubgebouw.
Over de organisatie COSIS is al een keer geschreven in de Neary. De cliënten van COSIS onderhouden, om de twee 
weken, met een ploegje de heidetuin bij het clubgebouw. Velen hebben ze al aan het werk gezien en de heidetuin ziet 
er weer goed uit. Ongeveer een maand geleden zijn er, in een ontstane kale plek, een honderdtal nieuwe heideplanten 
gepoot. Zo is het aanzicht van het clubgebouw weer aardig verbeterd. 
In de winterperiode heeft de heidetuin minder onderhoud nodig en worden er, in overleg met de baancommissie en 
greenkeepers, andere klussen opgepakt door de cliënten.

Circa 90 bomen kappen in het bosperceel tussen hole 
4 en 5.
In dit bosperceel heeft de baancommissie samen met 
de hoofdgreenkeeper circa 90 bomen geblessed (gemar-
keerd) om deze bomen om te halen en zo dit bosperceel 
uit te dunnen. De Enk zaagt de bomen om en het verwij-
deren van takken en de boom in handzame stukken zagen 
gebeurt door COSIS. Per actie zullen er 5 tot 10 bomen 
worden omgehaald omdat de cliënten van COSIS een te 
grote bulk niet kunnen verwerken. In de wintermaanden 
zijn er in dit bosperceel dus regelmatig werkzaamheden 
die voor geringe lawaaioverlast kunnen zorgen.

Uitdunnen bosperceel langs het fietspad dat loopt 
tussen hole 17 en 18.
De planning voor het uitdunnen van het bosperceel aan 
de oostkant van het fietspad tussen de green van hole 17 

en de tee-box van hole 18 is januari/februari 2024. Dit bosperceel is zo dicht dat de bomen elkaar wegdrukken waar-
door het gehele bosperceel dreigt te verpauperen. 

Gezien de goede ervaringen met Ritsema Boomkap Groningen bij het kappen en verwijderen van de bomen bij hole 
4, is het deze firma gegund dit bosperceel uit te dunnen. De omgehaalde bomen worden terplekke versnipperd en de snippers 
worden getransporteerd naar de parkeerplaats. Hier worden de snippers, net als de vorige keer, met grote vrachtwagens 
opgehaald. Voor het uitvoeren van deze werkzaamheden wordt gebruik gemaakt van zware apparatuur. Er zullen 
rijplaten worden neergelegd om beschadigingen van de groenstroken naast het fietspad zo veel mogelijk te voorkomen.
Deze werkzaamheden zullen voor enige overlast zorgen en waakzaamheid is gewenst bij het oversteken van het 
fietspad, vanwege het transport van snippers.

Vogelkasten controleren, schoonmaken en eventueel herstellen.
Het bijplaatsen van nestkasten in 2023 heeft tot een goede populatie van vogels geleid waar we met zijn allen weer van 
hebben kunnen genieten. Om nu te zorgen dat de nestkasten weer beschikbaar zijn voor bewoning worden begin 2024 
alle nestkasten in de baan schoongemaakt en gecontroleerd. 
Als er nog vrijwilligers zijn die ons een paar uurtjes willen helpen met schoonmaken dan kunnen ze zich melden bij het 
secretariaat of  bij Peter Meeuwis (baancommissie).

De baancommissie

De motorzaag gaat zijn werk weer 
doen in het eerste kwartaal van 2024
Tekst: Peter Meeuwis
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Bereid je mentaal goed voor 
met de RET-therapie
Tekst:  Wouter Oosting en Ive Krikke

De RET-filosofie is een cognitieve gedragstherapie 
die gericht is op het vervangen van irrationele 
overtuigingen door rationele. Het doel is om 
negatieve emoties te verminderen en positieve 
emoties te versterken. RET staat voor Rational 
Emotive Therapy. Hoewel de RET-therapie 
zich niet primair richt op het golfspel, kan 
het helpen bij het verbeteren van de mentale 
toestand van een golfspeler. Golf  is een sport 
waarbij de mentale gesteldheid van de speler 
een belangrijke rol speelt . Door elementen uit de 
RET-therapie over te nemen, kan een golfspeler 
leren omgaan met negatieve gedachten en 
emoties die hem of  haar belemmeren tijdens 
het spel. Bijvoorbeeld, als je denkt dat je 
niet goed genoeg bent om te winnen, kan d
e RET-filosofie je helpen om deze 
irrationele overtuiging te vervangen 
door een die meer rationeel is, zoals 
“Ik heb hard getraind en ik ben klaar 
voor deze wedstrijd”. Dit kan bijdragen 
aan het vergroten van je vertrouwen 
een hulpmiddel zijn bij de voorbereiding 
op de wedstrijd. De grondlegger van de therapie is 
Albert Ellis (1913-2007).

De Griekse wijsgeer Epictetus zei het al: “Het zijn niet de 
problemen zelf  die het ons zo moeilijk maken, maar de 
manier waarop we tegen deze problemen aankijken.”  Met 
deze woorden in zijn achterhoofd moet Ellis zijn theorie 
hebben ontwikkeld hebben waaraan we als golfers wellicht 
wat hebben.
Bij de theorie van RET wordt gebruikgemaakt van de 
letters ABC. A staat voor aanleiding (oorzaak); B staat 
voor de bril waardoor je kijkt (overtuiging); C staat voor 
consequentie (het gevolg).
De kern van de RET komt erop neer dat niet A de oor-
zaak is van C, maar B. Met andere woorden: het zijn niet 
de gebeurtenissen in je leven die bepalen hoe je je voelt, 
maar de manier waarop je tegen die gebeurtenissen 
aankijkt. Ofwel de manier waarop je jezelf  van het belang 
van die gebeurtenissen overtuigt.
Door oefening kunnen de overtuigingen worden 
veranderd en kun je een andere bril opzetten. Dit kan op 
zo’n manier dat ze beter bij de situatie aansluiten. Een 
gevolg is, dat het gevoel dat hierbij hoort, beter aansluit 
en positiever is: gevoelens van ontreddering, angst, woede, 
schaamte, minderwaardigheid e.a. worden minder 
dominant en kunnen vaker vermeden worden.
Recentelijk heeft de grondlegger van de RET, Albert Ellis, 
de naam van RET veranderd in REBT. De nieuwe afkor-
ting staat voor ‘Rational Emotive Behavioral Therapy’. De 
reden voor de naamswijziging is dat Ellis tot uitdrukking 
heeft willen laten komen, dat het bij RET niet alleen gaat 
om een cognitieve therapie, maar dat het gedrag in de 
therapie moet ‘volgen’. 

De mentale voorbereiding van golfers heeft invloed op de 
prestaties, het plezier en de ontwikkeling. Naast RET zijn 
verschillende manieren om de mentale vaardigheden en 
routines van golfers te trainen en te verbeteren, zoals:
• Het oefenen van ontspannen en vloeiende bewegingen, 
 die de spierspanning verminderen en de slagkwaliteit 
 verhogen.
• Het gebruiken van specifieke aandachtspunten, zoals 
 een dimple op de bal, een stip op de handschoen of  een 
 gevoel in het lichaam, die de concentratie versterken en
 de afleiding verminderen.
• Het visualiseren van de gewenste slag, het resultaat en 
 het gevoel, die het zelfvertrouwen vergroten en de 
 motivatie stimuleren.
• Het hebben van een duidelijk doel, een plan en een 
 strategie voor elke slag, die de besluitvorming 
 vergemakkelijken en de controle vergroten.

Deze mentale voorbereiding kan zowel voor als tijdens 
de wedstrijd worden toegepast, afhankelijk van de situatie 
en de behoefte van de golfer. Een doorgedreven mentale 
begeleiding en het systematisch trainen van deze mentale 
vaardigheden en routines zullen golfers in staat stellen hun 
mentale sterkte en controle te optimaliseren.

Een goede concentratie tijdens een wedstrijd is essentieel 
voor een succesvolle golfprestatie. Er zijn verschillende 
manieren om je concentratie te verbeteren, zoals:
• Het ontwikkelen van een pre-shot routine, die je helpt 
 om je te focussen op de taak die voor je ligt en om je te
 ontdoen van storende gedachten.
• Het gebruiken van een post-swing routine, die je helpt 
 om je te herstellen van een goede of  slechte slag en om 
 je voor te bereiden op de volgende.
• Het bewust worden van je eigen gedachten, gevoelens 
 en lichaamssignalen, die je kunnen helpen om je stress-
 niveau te reguleren en om positief  te blijven.
• Het maken van een of  meer oefenswings, die je kunnen 
 helpen om je ritme, tempo en balans te vinden en om je 
 spieren op te warmen.
• Het voorbereiden van je wedstrijd, door een duidelijk 
 doel, plan en strategie te hebben, en door je vertrouwd 
 te maken met de baan, de weersomstandigheden en de 
 regels.

Deze manieren kunnen je helpen om je concentratie te 
verbeteren, maar het is ook belangrijk om te beseffen dat 
concentratie niet iets is wat je constant kunt vasthouden. 
Concentratie is iets wat je kunt schakelen, afhankelijk van 
de situatie. Je hoeft niet altijd volledig gefocust te zijn 
op elke slag, want dat kan juist leiden tot vermoeidheid 
en overbelasting. Je kunt beter leren om je concentratie 
aan en uit te zetten, door bijvoorbeeld tussen de slagen 
door even te ontspannen, een praatje te maken of  naar 
de natuur te kijken. Zo kun je je energie sparen voor de 
momenten dat het er echt toe doet.
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       “Het zijn niet de 
problemen zelf die het ons 
    zo moeilijk maken, maar     
             de manier waarop 
we tegen deze problemen
                         aankijken.”  
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Tekst: Fíona Mc Cann, Handicap- & Regelcommissie

Alsof  het golfspel nog niet genoeg regels heeft...

De bal komt in de hindernis terecht. 
Of  niet...?
Weet wat je doet als je denkt dat je bal in een hindernis terecht is gekomen. Als je onnadenkend een 
provisionele bal slaat kon je dat weleens duur komen te staan. Mogelijk is het slag drie en de bal in het spel 
terwijl er andere mogelijkheden zijn. 

weten we in ieder geval waar de bal beland is. Als het niet 
duidelijk is of  de bal in een hindernis terecht is gekomen 
en de speler past de regels niet goed toe, dan komt de 
speler van de regen in de drup.
Enige regelkennis zal helpen om de situatie niet te 
verergeren en het advies is de ‘Rules of  Golf ’-regel-app te 
raadplegen.

Ten eerste is het van belang om vast te stellen of  de bal 
wel of  niet in de hindernis ligt. Volgens de golfregels is 
de maatstaf  om te bepalen wat er met de bal gebeurd 
is, ‘bekend of  praktisch zeker’. Dit is meer dan alleen 
‘mogelijk of  waarschijnlijk’. Er moet ‘overtuigend bewijs’ 
zijn of  ‘alle redelijkerwijs beschikbare informatie’ moet 
aantonen dat het ten minste met aan zekerheid grenzende 
waarschijnlijkheid zeker is (95 procent zeker) dat de bal in 
de hindernis ligt.

Alle redelijkerwijs beschikbare informatie is bijvoorbeeld, 
wat de speler en flightgenoten hebben gezien, de afstand 
die normaliter met de gekozen club wordt geslagen, de 
balvlucht, topografie van het gebied enz.
Als de speler hieraan voldoet dan is de kans groot dat-ie 
volgens de regels geen provisionele bal hoeft te slaan. De 
speler kan wel, met bijtelling van een strafslag, een andere 
bal in het spel brengen.

Mij wordt wel eens gevraagd hoe te handelen wanneer het 
niet zeker is waar de bal terecht gekomen is of  hoe te 
handelen wanneer de speler bij de hindernis aankomt, de 
bal vindt, maar constateert dat 
deze onspeelbaar is. Veel van de 
vragen betreffen situaties op hole 
13. Soms wordt in zulke geval-
len voor de zekerheid een provi-
sionele bal geslagen, om vertrag-
ing in het spel te voorkomen. 
Goed bedoeld, maar dan kom je 
van de regen in de drup. 

Begin dit jaar zijn er enkele aan-
passingen in de regels geweest en 
één daarvan betreft het spelen van 
een provisionele bal.
“Als de speler een slag doet van 
de plek vanwaar de vorige slag 
werd gedaan met de intentie een 
provisionele bal te spelen ter-
wijl een provisionele bal niet was 
toegestaan, is de bal die werd 
gespeeld de bal in het spel geworden met de straf  van slag 
en afstand”. Dus niet zomaar een provisionele bal slaan. 

In mijn vriendengroep werd er weleens een ‘provisionele’ 
bal geslagen als een ‘feel good ball’ of  ‘eentje voor het 
gevoel’ – niet doen! Het levert je een strafslag op en de 
nieuw geslagen bal is de bal in het spel.

Dus hoe verder?
Als de bal mogelijk verloren is buiten de hindernis, mag je, 
om tijd te besparen, een provisionele bal slaan.
Als het bekend of  praktisch zeker is dat de bal verloren 
is in de hindernis mag er geen provisionele bal geslagen 
worden.

Dan nog de vraag wat als de bal onspeelbaar in de 
hindernis ligt? In wezen is dit voor het toepassen van de 
regel provisionele bal (18.3) niet relevant. De enige rele-
vante regel in dit geval is de hindernis regel (17.1).
De speler mag zonder straf, de bal uit de hindernis spelen 
en als dat niet kan, mag de speler ontwijken en gebruik 
maken van de opties die regel 17.1 biedt. 
• Teruggaan naar de plek waar vandaan de bal geslagen
 werd, bal droppen en spelen (positie 1 in het plaatje),  

Op onze baan zijn maar weinig holes waar geen water in 
het spel is en ik ga ervan uit dat jullie menig bal daarin 
hebben zien verdwijnen. Trouwens een hindernis met 
water is sinds de regel vernieuwing van 2019 geen water-
hindernis meer maar een hindernis. De commissie mag 
andere gebieden in de golfbaan als hindernis definiëren. 
Bijvoorbeeld plekken op de baan waar, als de bal daar 
terecht komt, de kans groot is dat de bal als verloren 
moet worden beschouwd en de regels weinig helpen om 
het spel voort te zetten anders dan met straf  en afstand. 
Oftewel, teruggaan naar de plek waar de bal vandaan 
geslagen werd, nog een bal slaan en één strafslag bijtellen. 

Op landgoed De Compagnie zijn alle hindernissen 
wel met water.
Het is niet leuk wanneer je een bal in het water slaat, maar 
als we een plons hebben gezien of  misschien gehoord dan 

 was de bal vanaf  de afslagplaats gespeeld, mag de 
 speler een nieuwe bal in spel brengen en ook op-teeën.
• Vanaf  het referentie punt, recht in de lijn naar achteren
  een bal droppen (positie 2 in het plaatje). 
• Of  in het geval van een rode hindernis, binnen 2 stok-
 lengtes van het referentie punt, waar de bal voor het 
 laatst de grens van de hindernis heeft gekruist, niet 
 dichterbij de hole, een bal droppen (positie 3 in het 
 plaatje).

Het gebeurt regelmatig dat je spelers ziet die een tijdje 
zoeken naar een bal (maximaal 3 minuten volgens de 

regels) bij een hindernis. Het zal nu duidelijk zijn dat de 
tijd doorgebracht aan de waterkant, flink minder kan zijn.
Is de bal in de hindernis? Ja? Dan bepaal je het referentie-
punt, je dropt een bal en je speelt de bal. Dit helpt met het 
beperken van de doorlooptijd door de baan.

Ik hoop dat de vragen waarmee ik begon, voldoende 
beantwoord zijn. Mocht dat niet het geval zijn, dan hoor 
ik dat graag. Zijn er andere regel situaties die u in de 
Neary graag uitgelegd ziet, vraag het dan aan de redactie 
van de Neary, of  benader mijzelf.

Sla nooit zomaar een 
       “provisionele” bal als een 
“feel good ball”! 
             Het levert je een strafslag op 
en de nieuw geslagen bal is de 
                             bal in het spel.

Geredigeerd
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Wijziging in handicapsyteem: 
invoering van verwacht resultaat

Bron: Golf.nl

Het Wereld Handicap Systeem ondergaat enkele 
(kleine) veranderingen. De belangrijkste is de 
invoering van een verwacht resultaat als je een 
qualifying ronde van minimaal 9 en minder dan 18 
holes speelt.

Het handicapsysteem is gebaseerd op basis van een ronde 
over 18 holes. Om ook rondes van minimaal 9 holes mee 
te tellen worden die scores omgerekend naar een dag-
resultaat over 18 holes. Dit is om te voorkomen dat 
spelers twee handicaps hebben; ‘18-holes handicap’ en 
‘9-holes handicap’.

Verwachte resultaat
Vanaf  volgend jaar wordt automatisch een verwacht resultaat ingevuld als een speler minimaal 
9 en minder dan 18 holes speelt. Dat verwachte resultaat is gebaseerd op de handicap van de 
golfer, dus dat is anders voor een speler met handicap 54 dan voor iemand met handicap 13.
Het verwachte resultaat is de verwachte score op een ‘standaard golfbaan’ (een golfbaan met 
een slope rating van 113). Het algoritme dat gebruikt wordt, is gebaseerd op alle scores die de 
afgelopen jaren zijn ingevoerd (wereldwijd ongeveer 100 miljoen per jaar). Omdat de berekening 
gebaseerd is op de handicap van de speler is het verwachte resultaat voor dezelfde handicap altijd 
hetzelfde.

Afhankelijk van handicap
Hoe lager je handicap, hoe hoger je verwacht resultaat. Het verwachte resultaat wordt opgeteld 
bij het resultaat over de gespeelde holes. Het verwachte resultaat is niet te vertalen in een vast 
aantal stablefordpunten, maar het komt ongeveer overeen met 16 tot 17 stablefordpunten over 9 
holes, afhankelijk van de handicap van de speler.

Zie hiernaast een voorbeeld van spelers met verschillende handi-
caps: 4.6, 10.2 en 16.0. Het dagresultaat van de gespeelde 9-holes 
is voor alle spelers gelijk (5,42). Toch is het verwachte resultaat 
verschillend (3,59, 6,52 en 9,52).

Eerlijkere handicap
De nieuwe methode leidt volgens de R&A en USGA tot meer 
betrouwbare dagresultaten dan bij de oude methode. Dit heeft 
als gevolg dat spelers die niet vaak 18 holes spelen een eerlijkere 
handicap hebben. Voor nieuwe spelers zal na 2023 nog steeds het 
volgende gelden:

•  Om handicap 54 of  beter te halen in een ronde van 18 holes moet iemand 36 of  meer 
 stablefordpunten halen.
• Om handicap 54 of  beter te halen in een ronde van 9 holes moet iemand 19 of  meer 
 stablefordpunten halen.
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“De beweging naar voren              
         bestaat uit drie 
     onderdelen: 
indraaien, doordraaien en 
            uitdraaien.”

ProPraat

Tekst: Ive Krikke, met dank aan Titleist

De bal: het meest gebruikte attribuut door de baan

Alles wat u moet weten over 
golfballen
Golfballen zijn er te kust en te keur. Neem maar eens een kijkje in de shop van Nigel. 
Hij heeft al een breed assortiment, maar als hij een er handelsvoorraadje op na moest 
houden van alle modellen die de verschillende fabrikanten aanbieden, dan zou zijn winkel 
al gauw te klein zijn. Best lastig dus om een keus te maken. Neary helpt u op weg.

Over golfballen valt veel te vertellen, vooral ook om dat er nogal wat fabeltjes erover de ronde 
doen. Laten we daarom eerst maar eens kijken hoe een golfbal is opgebouwd.

Opbouw
Het materiaal van de shell, de buitenkant van de bal, heeft een enorme invloed op de eigenschap-
pen (en de prijs) van de bal. Moderne golfbal-shells zijn gemaakt van urethaan of  ionomeer. 
Urethaan is zeer zacht en creëert extra grip op het slagvlak van de club, wat resulteert in maximale 
spin op de green. Ionomeer is goedkoper en net iets duurzamer.
We maken onderscheid tussen 2-, 3-, 4-, 5- en 6-delige ballen, wat het aantal componenten 
illustreert. Door meerdere lagen te gebruiken, proberen balfabrikanten een verschillend gedrag te 
genereren op verschillende plekken in de baan. Des te meer lagen, des te geavanceerder de bal.
De kuiltjes in de shell van de bal worden dimples genoemd. Deze zijn verantwoordelijk voor de 
aerodynamica, d.w.z. het gedrag van de golfbal in de lucht. Zonder de dimples zou de golfbal 
instabiel door de lucht vliegen en weinig afstand afleggen.

Om het spel te beschermen is de golfbal begrensd. Zo mag een bal niet zwaarder zijn dan 45,93 
gram en moet deze een diameter hebben van minimaal 42,67 millimeter. Ook aan de afstand zit 
limieten, die met een robot door de regelautoriteiten R&A en USGA worden getest. Om een bal 
in een wedstrijd te mogen gebruiken, mag deze bij een clubhoofdsnelheid van 120 mijl per uur niet 
verder vliegen dan 317 yards, zo’n 290 meter. Ook is het zo dat de bal vlak na impact niet sneller 
mag vliegen dan 76,2 meter per seconde.

Eigenschappen
Of  een bal bijzonder zacht of  hard aanvoelt, hangt af  van de mate waarin hij wordt samengedrukt 
bij de impact van de club op de bal. Dit is op zijn beurt afhankelijk van de hoeveelheid kracht die 
wordt gebruikt om de bal te slaan, alsmede van de hardheid van de golfbal. Golfballen zijn ver-
schillend ontworpen om anders samengedrukt te worden.
Gevorderde spelers met hogere swingsnelheden verkiezen meestal een iets hardere golfbal om 
meer feedback te krijgen bij de impact. Beginners daarentegen geven meestal de voorkeur aan een 
zachtere golfbal die goed presteert met minder compressie.

Compressie wordt gewoonlijk uitgedrukt met een getal van 0 tot 200. Aangezien deze niet aan 
een gestandaardiseerd systeem is onderworpen, is de geldigheid zeer beperkt. Bij Out of  Bounds 
voeren we compression tests uit op alle golfballen en gebruiken we een praktisch systeem waarmee 
u de hardheid van verschillende golfballen kunt vergelijken.
Wanneer de bal het clubblad verlaat, creëert hij een rotatie rond zijn eigen as, die spin wordt ge-
noemd. De spin heeft een zeer grote invloed op het spel en moet daarom ook een doorslaggevend 
aspect zijn bij uw balkeuze.

In het korte spel is de zogenaamde backspin gewenst, omdat de bal sneller tot stilstand komt op de 
green en de slag daardoor gemakkelijker te controleren is. Bij lange slagen daarentegen geven veel 
spelers de voorkeur aan weinig spin, zodat de bal na de landing langer kan uitrollen.

Hoeveel spin een golfbal moet hebben, is echter ook een 
kwestie van persoonlijke voorkeur. 
Spelers die worstelen met ‘hook’ of  ‘slice’ grijpen graag 
naar een golfbal met iets minder spin, 
om sidespin naar rechts of  links te minimaliseren. Spelers 
die op zoek zijn naar maximale spin op de green moeten 
kiezen voor een bal met een zachte urethaan shell.
Een ander kenmerk dat golfballen van elkaar onderscheidt, 
is de balvlucht. Hoe de bal zich in de lucht gedraagt, hangt 
af  van de gegenereerde spin en het toegepaste dimple-
systeem.
De dimples van de shell hebben een directe invloed op de 
luchtweerstand van de bal en bepalen daardoor de lanceer-
hoek die de bal krijgt wanneer hij het clubblad verlaat.
Dit kan een hoge, gemiddelde of  lage balvlucht tot gevolg 
hebben. Heeft u vaak een te lage balvlucht? Golfballen 
met meer draagkracht kunnen u helpen hogere slagen te 
slaan. Aan de andere kant, wilt u een lagere, meer pene-
trerende balvlucht bereiken? Dat is ook mogelijk door het 
gebruiken van de juiste bal.

Het korte spel
Het hoogste aandeel in een gemiddelde golfronde bestaat 
uit slagen rondom en op de green. De eigenschappen 
van een golfbal in het korte spel zijn daarom van cruciaal 
belang. Begin daarom bij de keuze van uw golfbal op de 
green en werk van daaruit bij uw keuze terug naar de tee. 
Welk gevoel wilt u dat de bal u geeft bij het putten? Wat 
zijn uw verwachtingen qua spin? Als u deze vragen kunt 
beantwoorden, bent u al goed op weg.

Kies een bal die past bij uw vaardigheden
Ook al heeft de meest hoogwaardige tourbal op papier de 

beste eigenschappen, dat wil nog niet zeggen dat het ook 
de juiste bal voor u is. Een eenvoudiger geconstrueerd en 
minder duur model is vaak vergevingsgezinder en kan in 
veel gevallen zelfs de betere keuze zijn. Maar ook spelers 
met een hogere handicap kunnen uiteraard baat hebben 
bij een tourbal, als zij waarde hechten aan de eigenschap-
pen ervan. Baseer uw beslissing daarom puur op wat u 
met uw golfbal wilt bereiken.

Tweede handjes
Hoe lang gaat een bal mee? Voor een eerste scheurtje 
moet je minstens honderd keer swingen, en hard. Als je 
niet zo hard slaat als een professional is dat zelfs 250 keer, 
en dan nog is het de vraag of  deze schaafwonden invloed 
hebben op de prestaties. Water is minder goed voor een 
golfbal. Als een bal langer dan drie weken in het water 
ligt kan het vocht doordringen tot de kern en dat heeft 
invloed op hoe ver een bal vliegt. De mate van kwaliteits-
verlies hangt af  van het type bal, de temperatuur van het 
water en hoe lang de bal onder water ligt. Golfballen die in 
warm zout water belanden, verliezen eerder hun kwaliteit 
dan ballen die in koud water eindigen. Lakeballs - ballen 
die uit het water gevist zijn en als tweedehands verkocht 
worden - kunnen dus heel goed zijn maar ook heel slecht.

Kou heeft invloed
Het is geen fabeltje dat je bal in de winter slechter 
presteert, en dat komt niet alleen door de omstandigheden 
in de lucht. Ongeacht de compressie van de bal, verlies je 
ongeveer tien meter aan afstand als de bal een tempera-
tuur heeft van vier graden. Tip: houd in de winter nog een 
extra bal (van hetzelfde type en merk) in je zak en wissel 
ze om de hole af.
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Businessleden

Sponsoren

specialisten in industrieprojecten

Postadres 
Postbus 1008
NL 9670 EA Winschoten 
 

PKF/Post Finsterwolde
Veenweg 1a
NL 9684 AT Finsterwolde
+31 (0)597 331 715
finsterwolde@pkfpost.nl 

PKF/Post Venlo
Wylrehofweg 9
NL 5912 PM Venlo
+31 (0)77 356 0707
info@pkfpostvenlo.nl 

Wij voorzien u graag van 
deskundig en begrijpelijk advies.

Tot ziens in onze golfshop!



Woningbouw
Utiliteitsbouw
Industriële bouw
Onderhoud/Renovatie
Restauratie

Van Delden Bouw BV
Dorpsstraat 172
9605 PE Kielwindeweer
info@vandeldenbouw.nl

www.vandeldenbouw.nl

0598 49 18 88

FORMAAT A4

Heeft u vragen of wilt u reserveren?
 



Cloud specialist met Groninger nuchterheid
Al geruime tijd is RSE telecom ICT hét aanspreekpunt op gebied van cloud-communicatie voor de zakelijke 
markt in Noord-Nederland.

- Zakelijke telefonie (Vast en Mobiel)
- Moderne IT werkplek in de cloud
- Internetverbindingen

Met diMet diverse diensten is plaats- en tijdonafhankelijk werken in 1 stabiele omgeving gerealiseerd met 1 aanspreekpunt, 

RSE zorgt dat het werkt.

Wilt u meer weten over wat wij ook voor uw organisatie kunnen betekenen?

www.rsetelecom-ict.nl


